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Mevrouw de voorzitter, geachte dames en heren, 
 

Dit is deel 2 van een tweeluik, maandag 31 oktober hebben we tijdens de bespreking van het 

nieuwe coalitieakkoord al diverse zaken aangegeven die voor de CDA fractie belangrijk zijn. 

Denk daarbij aan de middelen voor groen en het groenonderhoud, het belang van een pas op 

de plaats voor de speeltuinen en het belang van sociale woningbouw. 

  

Vandaag willen wij het hebben over drie andere thema’s: 

1. Verkeer; 

2. Economie; 

3. Sociaal domein: Van nazorg naar voorzorg, voorkomen is beter dan genezen 

 

 

1. Verkeer 

 

Leidse Ring Noord 

In deze begroting is dekking aangegeven voor de financiering van de investeringsbijdrage van 

3,5 miljoen euro. Wij vinden het logisch dat Leiderdorp bijdraagt en wij gaan akkoord met dit 

dekkingsvoorstel. Wij waren erg benieuwd naar de stand van zaken n.a.v. de raadsbrede motie 

over onder meer het naar voren halen van de planning en het nemen van maatregelen tegen 

geluidsoverlast bij de Driegatenbrug en het Ovaal. Wij vinden het namelijk erg belangrijk dat 

de verbetering van de bereikbaarheid in de regio gepaard gaat met voldoende maatregelen 

voor omwonenden. Inmiddels heeft de raad op 2 november een zeer uitgebreide brief met 

toelichting van het college ontvangen, veel dank daarvoor. Wij willen graag tijdens een 

Forum/Raad deze brief bespreken. 

In de toekomst valt of staat het succes van de gehele Leidse Ring, waar de Leidse Ring Noord 

een onderdeel van is, met een goede doorstroming op de A4. Op initiatief van onze fractie 

hebben we een raadsbrede brief geschreven naar de Minister, en ook de gemeenteraad van 

Leiden heeft zich daar bij aangesloten.  Het eerste antwoord was nogal teleurstellend. Groot 

was onze vreugde toen vorige maand bekend werd gemaakt dat de Minister nu wel de 

doorstroming gaat aanpakken met een financiële impuls, om de oorspronkelijk bedoelde 2x3 

baans-situatie nu echt te realiseren. Wij moeten goed in de gaten houden of de beloofde 

verbetering optreedt.  

 

Van der Marckstraat 

In de begroting is geld gereserveerd voor het aanpakken van de situatie aldaar. Ook wij zien 

in de praktijk dat het verkeer in de Van der Marckstraat drastisch is afgenomen. Wij nemen 

aan dat het college eerst de ervaringen van de proef afwacht, dan met bewoners en gebruikers 

(ondernemers Baanderij) in overleg gaat, en daarna pas een besluit neemt waar het 

gereserveerde geld aan gaat worden uitgegeven. Bovendien geldt dat als de verkeersbelasting 

aan de Lijnbaan drastisch is toegenomen, dat meegewogen moet worden. 

 

Voorhoflaan 

De bewoners en omwonenden van de Voorhoflaan wachten al jaren op de aanpak van deze 

straat. Het college is duidelijk geweest, eerst het werk aan het Engelendaal afronden, dan 

kijken wat de effecten zijn, en vervolgens aan de slag op de Voorhoflaan. Mijn fractie vindt 

dat er lang genoeg gewacht is en we hebben daar vragen over gesteld tijdens de 

begrotingsmarkt. We begrijpen dat in 2017 met omwonenden varianten worden uitgewerkt. 

Fijn dat dit zorgvuldig gebeurt, maar houd er vooral de vaart in! We gaan er van uit dat eind 
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2017 de schop in de grond kan aan de Voorhoflaan. Graag een toezegging van de wethouder 

op dat punt.  

 

 

 

 

2. Economie  

 

In 2017 zouden we graag concrete resultaten van het samenwerkingsverband Economie071 

voor Leiderdorp willen zien. Ook in ons economisch beleid 2014 tot en met 2020 staan 

voornemens om regeldruk voor ondernemers te verminderen, de profilering van 

bedrijventerreinen te verbeteren, en een perspectief te bieden voor het A4 gebied. Allemaal 

dossiers waarop het belangrijk is dat er concrete resultaten komen.  

 

In de discussie over de retailvisie heeft het  CDA benadrukt dat het heel belangrijk is dat in 

het Oude Dorp de Oranjegalerij zijn buurtfunctie blijft behouden. Zo is ook opgeroepen aan 

het college in onze motie tijdens de behandeling van de regionale retailvisie. Ondernemers die 

in de Oranjegalerij zitten, moeten daar kunnen blijven zitten. En bij leegstand  wordt niet 

zomaar de detailhandelsfunctie van een pand afgehaald, zonder dat eerst is gekeken of een 

ondernemer zich meldt voor detailhandel in de Oranjegalerij.   

 

Wij zijn heel benieuwd naar de nieuwe nota Ambulante Handel. Steeds is deze in de planning 

doorgeschoven. Vorig jaar hebben wij al met een aantal ondernemers op de Santhorst markt 

gesproken, en wij zullen daarom de komende maanden zelf met voorstellen komen. 

 

 

 

3. Sociaal Domein: Van nazorg naar voorzorg, voorkomen is beter dan genezen 

 

Het CDA vindt het, bijna twee jaar na 1 januari 2015, een goed moment om wat uitgebreider 

stil te staan bij de decentralisaties. Wij vinden het belangrijk dat we in het coalitieakkoord een 

afspraak hebben gemaakt om zorgmijding te onderzoeken. 

In het akkoord hebben we ook de afspraak gemaakt de verbinding tussen het sociale team, het 

Jeugd-en Gezinsteam en Werk & Inkomen te versterken. Dat is vooral belangrijk voor de 

groep gezinnen waar volwassen ggz, opvoedproblemen en schulden samen komen. Die zijn er 

ook in Leiderdorp. Nu de eerste transitieperikelen voorbij zijn, laten we ons er op richten om 

voor die gezinnen, die omkomen in het woud aan regelingen, betere dingen te doen! Echt een 

onderwerp voor de nieuwe wethouder om haar tanden in te zetten! 

 

Het CDA heeft altijd gezegd dat preventie in het sociale domein ontzettend belangrijk is.  

Voorkomen is beter dan achteraf veel geld moeten uitgeven als het kwaad al is geschied. 

We denken daarbij o.a. aan goed en passend onderwijs voor alle kinderen, zodat het aantal 

mensen met een achterstand in lezen en rekenen niet meer toeneemt. 

“Thuiszitters” moeten in beeld zijn. Ook al neemt het aantal uitvallers af, elk kind dat niet 

naar school gaat is er één teveel. 

Voor oudere laaggeletterden met schulden zal extra inzet nodig zijn, van bijvoorbeeld 

hulpmaatjes en de schuldhulpverlening, om hen te helpen inzicht te krijgen in hun situatie.  

 

Bij preventie hoort ook aandacht voor het belang van een stabiele relatie. We zien dat ook in 

Leiderdorp aandacht is voor kinderen die met echtscheiding te maken hebben. Maar doen we 
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hier ook aan preventie? Voordat mensen in een (v)echtscheiding terecht komen, zou het 

Sociaal Team bij signalering hiervan, mediation of relatietherapie kunnen aanbieden, al is het 

maar wijzen op de juiste instantie die dit kan regelen. Een vraag aan het college of dit 

mogelijk is of dat het college dit mogelijk zou kunnen maken.  

 

Als laatste het belang van vrijwilligers in ons dorp, ook mooi verwoord in het voorwoord van 

deze begroting. Zij zijn het cement van de samenleving, de ogen en oren van een buurt en van 

de lokale overheid.  

Mantelzorgers zijn een heel bijzondere groep vrijwilligers. Ongevraagd groeit hun aandeel in 

de zorg en ondersteuning van familie of naasten. Het CDA vindt dat we zuinig moeten zijn op 

mantelzorgers zodat zij het vol kunnen houden. 

 

Hulde aan alle vrijwilligers in Leiderdorp, die midden tussen de mensen staan. 

Wij vragen om Gods zegen voor allen die zich inzetten voor dit dorp. 

 

 

 


